
PROTOKÓŁ NR 57-05/2006 
 
z posiedzenia Komisji Bud Ŝetowej Rady Miasta Gda ńska , 
które odbyło si ę dniu 15 maja 2006  r. o godz. 10:00 w 
Sali Herbowej Nowego Ratusza w Gda ńsku. 
 
Obecni: wg zał ączonych list obecno ści.  
 
Na stan 7 członków komisji, w posiedzeniu 
uczestniczyło 5 czyli było quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji  
(nieobecny radny T. Gleinert – delegacja oraz radny  
K. Koralewski). 
 
Posiedzeniu przewodniczył radny Wiesław Kami ński - 
przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowej  Rady Miasta 
Gdańska, który po powitaniu zaproszonych go ści i 
radnych - zaproponował porz ądek posiedzenia: 

 
 
1.  Sprawozdanie kwartalne dot. stanu zaawansowania 

prowadzonych inwestycji. 
Referuj ą: Przedstawiciele Prezydenta Gda ńska 

 
2.  Omówienie środków na rachunku środków 

niewygasaj ących. 
Referuj ą: Przedstawiciele Prezydenta Gda ńska 

 
3.  Raport o stanie miasta – ocena zamierzenia. 

Referuj ą: Przedstawiciele Prezydenta Gda ńska 
 
4.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska 

w sprawie wyra Ŝenia woli wniesienia wkładu 
pieni ęŜnego do spółki Pomorska Specjalna Strefa 
Ekonomiczna spółka z ograniczon ą odpowiedzialno ści ą 
z siedzib ą w Sopocie i obj ęcia udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym Spółki oraz zmiany 
uchwały Rady Miasta Gda ńska Nr XLII/1504/05 z dnia 
29 wrze śnia 205 r.– druk nr 1873.  

  Referuje: Przedstawiciele Prezydenta Gda ńska 
 
5.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska 

w sprawie wyra Ŝenia woli utworzenia spółki celowej, 
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której zadaniem b ędzie powołanie funduszu 
kapitałowego wysokiego ryzyka „Inveno”  – druk nr 
1874.  

  Referuje: Przedstawiciele Prezydenta Gda ńska 
 
6.  Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodnicz ący zaproponował zdj ęcie punktu 3, z uwagi 
na fakt i Ŝ taki raport nie został jeszcze przez 
miasto wydany oraz wniesienie dwóch projektów uchwa ł, 
które wpłyn ęły do komisji po sporz ądzeniu porz ądku 
posiedzenia: 
 

• projektu uchwały RMG w sprawie wyra Ŝenia zgody na 
udzielenie dla Ko ścioła Parafialnego 
Zmartwychwstania Pa ńskiego z siedzib ą w Gda ńsku-
Wrzeszczu przy ul. Gomółki 11/13, bonifikaty od 
ceny sprzeda Ŝy gruntu niezabudowanego, poło Ŝonego 
w Gdańsku w obr ębie ulic: Mikołaja Gomółki i Jana 
Kiepury, stanowi ącego własno ść gminy miasta 
Gdańska  – druk nr 1877.  

 
• projektu uchwały RMG w sprawie wyra Ŝenia zgody na 

udzielenie parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. 
Brata Alberta z siedzib ą w Gda ńsku-Przymorzu przy 
ul. Olszty ńskiej 2, bonifikaty od ceny sprzeda Ŝy 
gruntu, poło Ŝonego w Gda ńsku-przymorzu, przy ul. 
Olszty ńskiej 2, stanowi ącego własno ść gminy 
miasta Gda ńska – druk nr 1876.  

 
Została zmieniona kolejno ść omawianych projektów 
uchwał. 
 
Porz ądek przegłosowano 3 głosami za, przy 1 
wstrzymuj ącym si ę. 

 
PUNKT – 1 

Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
wyra Ŝenia zgody na udzielenie dla Ko ścioła 
Parafialnego Zmartwychwstania Pa ńskiego z siedzib ą w 
Gdańsku-Wrzeszczu przy ul. Gomółki 11/13, bonifikaty 
od ceny sprzeda Ŝy gruntu niezabudowanego, poło Ŝonego 
w Gdańsku w obr ębie ulic: Mikołaja Gomółki i Jana 
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Kiepury, stanowi ącego własno ść gminy miasta Gda ńska  
– druk nr 1877.  
 
Pana Tomasz Lechowicz - dyrektor Wydziału Skarbu 
Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku 
Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Czy kto ś z pa ństwa ma pytania? Nie widz ę. Dzi ękuj ę.  
Przyst ępujemy do głosowania – kto z pa ństwa jest za 
przyj ęciem projektu uchwały, kto jest przeciw, kto 
si ę wstrzymał? 
Dzi ękuj ę. 
 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Tomasza Lechowicza - dyrektora 
Wydziału Skarbu Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku – 4 
głosami za, przy 1 wstrzymuj ącym si ę – pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Tre ść Opinii Nr 57-05/490/45/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 

 
PUNKT – 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
wyra Ŝenia zgody na udzielenie parafii 
Rzymskokatolickiej p.w. Św. Brata Alberta z siedzib ą 
w Gdańsku-Przymorzu przy ul. Olszty ńskiej 2, 
bonifikaty od ceny sprzeda Ŝy gruntu, poło Ŝonego w 
Gdańsku-przymorzu, przy ul. Olszty ńskiej 2, 
stanowi ącego własno ść gminy miasta Gda ńska – druk nr 
1876.  
 
Pana Tomasz Lechowicz - dyrektor Wydziału Skarbu 
Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku 
Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Czy kto ś z pa ństwa ma pytania? Nie widz ę. Dzi ękuj ę.  
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Przyst ępujemy do głosowania – kto z pa ństwa jest za 
przyj ęciem projektu uchwały, kto jest przeciw, kto 
si ę wstrzymał? 
Dzi ękuj ę. 
 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Tomasza Lechowicza - dyrektora 
Wydziału Skarbu Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku – 4 
głosami za, przy 1 wstrzymuj ącym si ę – pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 
Tre ść Opinii Nr 57-05/491 /46 /2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 
 
 

PUNKT – 3 
Sprawozdanie kwartalne dot. stanu zaawansowania 
prowadzonych inwestycji. 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku (WPR UM w 
Gdańsku)  
 
Panie Przewodnicz ący, Szanowni Radni. Zgodnie z 
zapowiedzi ą Prezydenta ka Ŝdy kwartał podsumowujemy w 
szczególno ści w przypadku inwestycji du Ŝych czy 
inwestycji finansowanych przez Komisje Europejsk ą. 
1.Zadania kontynuowane-drogownictwo. 
Bł ędnik-druga cz ęść płyty no śnej jest zbrojona. 
Planowa realizacja harmonogramu, zako ńczenie i 
uruchomienie przejazdu na Bł ędniku planowane jest do 
końca miesi ąca czerwca i tutaj uwaga-zako ńczenie 
wiaduktu Bł ędnik warunkuje otwarcie budowy, 
przebudowy głównego ci ągu, Ŝeby mo Ŝna było ruch 
uruchomi ć. Przebudowa drugiego etapu Spacerowej 
zgodnie z harmonogramem. Budowa kanalizacji 
deszczowej, prace ziemne. Przebudowa skrzy Ŝowania 
Platynowa - Małomiejska-Wawelska w tej chwili ju Ŝ 
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wychodzi z ziemi. Prace instalacyjne i ziemne zosta ły 
zako ńczone zgodnie z harmonogramem. 
Ście Ŝka rowerowa na odcinku od granicy z miastem 
Sopot do ulicy Achallera w ko ńcowej fazie, b ędzie 
oddana zgodnie z harmonogramem. 
Budowa ście Ŝki na wyspie sobieszewskiej -wykonano w 
tej chwili 150m. Ście Ŝki. Prace tam te Ŝ przebiegaj ą 
bez opó źnie ń. 
Przebudowa skrzy Ŝowania Dmowskiego -Ja śkowa Dolina. W 
tej chwili ko ńczone s ą prace na ulicy Matejki. 
Poniewa Ŝ b ędzie ona stanowiła objazd dla Ja śkowej 
Doliny na wysoko ści Manhatanu ze wzgl ędu na to, Ŝe w 
tej chwili rozkopiemy i rozbierzemy doln ą cz ęść ulicy 
Jaśkowa Dolina tam gdzie s ą lokalizowana główna cz ęść 
tego wymienianego kolektora i komór zrzutowych. 
Oświata-budowa sali dla Zespołu Kształcenia 
Podstawowego i Gimnazjalnego 23 „Złota Karczma” jes t 
nieco opó źnione ,ale prawdopodobnie zostanie to 
nadgonione w najbli Ŝszym czasie. 
Pas nadmorski-obecnie w realizacji zadanie drugie, 
etap trzeci, drugi i trzeci. Infrastruktura 
techniczna k ąpieliska morskiego - planowane 
zako ńczenie na koniec czerwca 27-29 i tutaj nie ma 
Ŝadnych jakby wskazówek do tego Ŝeby nast ąpiło 
opóźnienie. 
Gospodarka wodami opadowymi-kanalizacja rejonu ulic y 
Kaplicznej. Zadanie trwa i jest zgodnie z 
harmonogramem realizowane. Kanalizacja deszczowa 
Kwietnej, Świerkowej, Letni ą - trwaj ą tam roboty i 
jest realizowana zgodnie z harmonogramem. 
Kultura fizyczna i sport-modernizacja KSW Oliwia 
cz ęść hotelowa. Na pewien okres ok. dwóch tygodni 
zostały przerwane roboty ze wzgl ędu na 
nieporozumienia jakie zaistniały mi ędzy Klubem 
Stoczniowiec a wykonawc ą, bo Klub Stoczniowiec był 
inwestorem zast ępczym miasta. Na komitecie steruj ącym 
podj ęto decyzj ę o uzdrowieniu tej sytuacji, miedzy 
innymi na moje polecenie dokonano kontroli budowy i  
sprawdzenia finansów oraz sposobu prowadzenia budow y, 
Ŝeby ustali ć przyczyny konfliktu i opó źnie ń, które 
tam wyst ąpiły. My śl ę, Ŝe w tym tygodniu dojdzie do 
zamkni ęcia tematu, o szczegółach poinformuj ę w 
momencie kiedy ju Ŝ b ędziemy mieli zatwierdzone przez 
Prezydenta propozycje rozwi ązania. 
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Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Na czym przepraszam polegał problem? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Konflikt zaistniał mi ędzy inwestorem zast ępczym czyli 
Klubem Sportowym 
Stoczniowiec a wykonawc ą Hydrobudow ą co do zakresu 
rzeczowego robót.  
No i w zwi ązku z powy Ŝszym musieli śmy sprawdzi ć gdzie 
prawda le Ŝy, a zazwyczaj prawda le Ŝy gdzie ś po środku 
,w zwi ązku z tym powołałem zespół rzeczoznawców z 
Gdańskiej Izby Budownictwa, którzy dzi ś, jutro 
przedstawi ą raport ko ńcowy, ale w świetle naszych 
ustale ń i tego co wcze śniej ustalili śmy tam po prostu 
doszło do jakiego ś braku porozumienia na tle 
rzeczowego zakresu tych robót, które powinny by ć 
wykonywane. 
W tym tygodniu podsumujemy t ą budow ę, rozliczymy 
dokładnie i b ędzie ona kontynuowana. Wiadomo w tej 
chwili, Ŝe przez ten konflikt prawdopodobnie nast ąpi 
opóźnienie ok. dwóch , trzech tygodni w  oddaniu 
samej budowy. 
 
Radny Włodzimierz Byczkowski – członek komisji 
Czy to jest prawda, Ŝe wykonawca ten ,bo takie słuchy 
mnie doszły  
zszedł z budowy z uwagi na fakt, Ŝe  wygrał przetarg 
na budow ę Hali Widowiskowo-Sportowej na granicy 
Sopotu i Gda ńska i w zwi ązku z tym niejako porzucił 
t ą prac ę? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Nie, nie jest to prawd ą. Ja osobi ście rozmawiałem z 
zarz ądem Hydrobudowy w towarzystwie kole Ŝanki. 
Rozmawiali śmy na ten temat. Tam nie było podstaw ą to, 
Ŝe oni nie s ą w stanie wykona ć. Natomiast mówi ę, na 
razie s ą to ustalenia nieoficjalne. W momencie kiedy 
miał orzeczenie oficjalne, b ędę mógł to przedstawi ć. 
Były pewne nie ścisło ści w dokumentacji wykonanej. 
Nie ścisło ści dotyczyły braku wskazania rozwi ązań 
konstrukcyjnych, które w trakcie budowy okazało si ę, 
Ŝe nie zostały uwzgl ędnione w dokumentacji. 
Hydrobudowa zgłaszała to wielokrotnie, no niestety 
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nie zostało to w jaki ś sposób nam przedstawione 
jednoznacznie. Było to jakby chowane i zamiatane po d 
dywan i w pewnym momencie wykonawca nie maj ąc 
odpowiedzi na swoje wnioski dotycz ące  
tego zakresu, zwrócił si ę do nas bezpo średnio o 
interwencj ę i my śmy t ę interwencje podj ęli w tym 
momencie. Przedstawi ę Pa ństwu raport rzeczoznawców i 
w tym momencie nasze propozycje rozwi ązania. 
 
Radny Włodzimierz Byczkowski – członek komisji 
Ale ten wykonawca jest zaanga Ŝowany.... 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Tak, tak oczywi ście. Ta sama Hydrobudowa jednocze śnie 
wygrała przetarg. Ale s ą, znaczy Hala Oliwia to jest 
tak mała robota, Ŝe ona nie ma wpływu na potencjał 
wykonawcy. Natomiast chodziło o ustalenie 
rzeczywistych przyczyn wyst ępuj ących nieporozumie ń 
czy opó źnie ń na budowie. 
Prosz ę Pa ństwa, roboty rozpocz ęto. Modernizacja ulicy 
Jabłoniowej, w trakcie. Jest realizowana przebudowa  
wiaduktu Braci Lewoniewskich. W tej chwili b ędzie 
prowadzony najtrudniejszy etap czyli podniesienie 
płyty, podniesienie konstrukcji i wprowadzenie nowe j 
płyty. 
Rewaloryzacja ulic Głównego Miasta-ulica Piwna-
dzisiaj odbył si ę Nadzwyczajny Komitet Steruj ący. Ze 
wzgl ędu na wyst ępuj ące pewne opó źnienia na ulicy 
Piwnej w tej chwili jest kwestia, zwrócili śmy si ę do 
Prezydenta o jednoznaczn ą wykładnie co do dalszej 
kontynuacji robót w sezonie turystycznym. W jakim 
zakresie i czy powinni śmy te roboty kontynuowa ć, 
natomiast nie odło Ŝyć ich w czasie. 
Budowa trasy W – Z - tutaj idzie wszystko zgodnie z  
planem, nie ma zahamowa ń. W tej chwili prowadzone s ą 
roboty ziemne na środkowym odcinku i palowanie pod 
obiekty in Ŝynieryjne. Marynarki Polskiej i Reja 
,Wyzwolenia-zgodnie z harmonogramem. Prawdopodobnie  
oddanie torowisk czyli pierwszego etapu uruchomieni e 
komunikacji tramwajowej nast ąpi pod koniec czerwca. 
Przebudowa mostu drogowego w trakcie realizacji . 
Przebudowa ulicy Kartuskiej i Nowatorów zgodnie z 
harmonogramem. 
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Poprawa dost ępności do portu- to jest projekt 
partnerski z Zarz ądem Morskiego Portu Gda ńsk. Jest w 
tej chwili po wyborze wykonawców i tutaj uwaga-kosz ty 
wzrosły tego zadania. W tej chwili tocz ą si ę 
negocjacje z Ministerstwem Infrastruktury co do 
sposobu podziału zwi ększonych kosztów. W ka Ŝdym b ądź 
razie w układzie minimalnym prawdopodobnie b ędą 
koszty dla nas rosły około 3.500.000 zł. W układzie  
maksymalnym gdyby Ministerstwo nie chciało na siebi e 
wzi ąć zwi ększonych kosztów realizacji mo Ŝe to doj ść 
nawet do 7.000.000zł wzrost na tym zadaniu. I teraz  
je śli chodzi o zadania, które s ą w trakcie pro 
cedowania: GPKM - w zasadzie zamykane s ą ostatnie 
przetargi. Istotna uwaga-zwi ększenie kosztów ju Ŝ w 
tej chwili bez przetargu jeszcze na tramwaj na Cheł m. 
Podj ęli śmy decyzj ę o uniewa Ŝnieniu przetargu Tramwaj 
na Chełm gdy Ŝ koszt jedynej oferty, która spłyn ęła 
był ok.20.000.000zł wy Ŝszy od zakładanych kosztów. W 
tej chwili jest drugi przetarg rozstrzygany, 
natomiast generalnie GPKM nast ępuje zwi ększenie 
kosztów z tym , Ŝe w przyszłorocznym bud Ŝecie tutaj 
będziemy wyst ępowali z wnioskiem.... 
Przepraszam, ma by ć opublikowany, przej ęzyczyłem si ę. 
Natomiast b ędziemy tutaj szukali rozwi ązań ze wzgl ędu 
na to , Ŝe ju Ŝ wzrost kosztów na GPKM - ie. w tej 
chwili wynosi ok.30.000.000zł na ró Ŝnych zadaniach, w 
ró Ŝnym zakresie. Jest to wzrost kosztów na robotach 
torowych przede wszystkim. Generalnie wynika z ofer t 
składanych w przetargach. Na niektórych robotach je st 
to niewielki wzrost, ale s ą takie roboty gdzie wzrost 
dochodzi do 30-40% w stosunku do zakładanych 
kosztorysów. Prawdopodobnie nast ąpiło tu nasycenie 
rynku i wysycenie ju Ŝ rynku, bo wykonawcy s ą z całej 
Polski. Tutaj nie ma wykonawców naszych miejscowych , 
wykonawcy s ą z całej Polski, ale trzeba przyzna ć, Ŝe 
jest to ści śle okre ślona grupa kilkunastu wykonawców, 
którzy realizuj ą te roboty torowe i energetyczne dla 
linii tramwajowych. Natomiast tutaj, kole Ŝanka 
podpowiada,  oszcz ędności s ą zakupie taboru. I to 
dotyczy GPKM. Przebudowa głównego ci ągu 
komunikacyjnego Wały Jagiello ńskie - Podwale Grodzkie 
– przetarg został, oferty przetargowe zostały 
otwarte, w tej chwili nast ępuje uprawomocnienie. 
Wszystko wskazuje na to , Ŝe Wały Jagiello ńskie pójd ą 
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w tej cenie jak ą zakładali śmy w kosztorysach 
ofertowych, tutaj nie b ędzie Ŝadnego przekroczenia. 
Budowa wielofunkcyjnej hali sportowej-doskonale 
państwo wiecie, pierwszy etap ju Ŝ jest w realizacji, 
drugi etap został przetarg ogłoszony, z tym, Ŝe 
zostało oprotestowane i w tej chwili jest 
rozpatrywany protest. 
Ulica Wodnika – etap 1 dzielnica Osowa  - przetarg 
jest ogłoszony i równolegle wyst ąpiono o pozwolenie 
na budow ę. Modernizacja stadionu piłkarskiego Lechia 
– przetarg na modernizacj ę płyty w trakcie 
procedowania. 
Z budownictwa komunalnego-adaptacja hotelowca na 
budynek mieszkalny przy ulicy Chodkiewicza – przeta rg 
został rozstrzygni ęty, wykonawca wybrany, umowa 
podpisana. Wykonawca jest w tej chwili w fazie 
projektowej, poniewa Ŝ to jest przetarg na zasadzie –
zaprojektuj i wybuduj. 
Iluminacje o świetlenia – rozstrzygni ęty przetarg na 
budowę iluminacji zbrojowni w Gda ńsku Uje ścisko 
wyst ąpiono z wnioskiem o pozwolenie na budow ę i 
przygotowany jest przetarg . 
Kultura i sztuka –Centrum Hewelianum. Wyłoniono 
wykonawc ę z tym, Ŝe tutaj został oprotestowany wybór. 
W tej chwili jest ju Ŝ rozstrzygni ęcie Urz ędu Zamówie ń 
Publicznych potwierdzaj ące decyzj ę Komisji 
Przetargowej ,tak Ŝe w tej chwili zgodnie z 
procedurami trwaj ą negocjacje z wyłonionym wykonawc ą. 
W najbli Ŝszych dniach b ędzie podpisana umowa . 
Tak z grubsza wygl ądaj ą te wszystkie inwestycje 
główne, które s ą realizowane. Nie ma w tej chwili 
wi ększych opó źnie ń poza tym, Ŝe w tych przetargach 
GPKM nast ąpiła tak istotna zwy Ŝka kosztów i w 
przetargach portowych na zadania, które my 
realizujemy w ramach tych zada ń. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Mam takie pytanie, najpierw pierwsze ogólne, a pote m 
kilka szczegółowych z pro śbą o uzupełnienie. 
Gdyby pan procentowo miał oceni ć ten pierwszy kwartał 
to wła śnie 25% stanu zaawansowania jest czy jak to 
wygl ąda? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
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O, nie w Ŝadnym wypadku. Kwotowo na dzisiaj jest to w 
granicach 3% finansowo zaanga Ŝowania. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
A rzeczowo jak wygl ąda? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
To znaczy ka Ŝda budowa jest praktycznie na innym 
etapie. One zostały rozpocz ęte w marcu i ja s ądzę, Ŝe 
w czerwcu b ędzie czas na podsumowanie. Ja mog ę jedno 
powiedzie ć, Ŝe według harmonogramów, które zostały 
ustalone z wykonawcami zakładaj ą uko ńczenie 
szczególnie projektów inwestycyjnych dofinansowanyc h 
w roku 2007, jak na razie nie mamy naruszenia 
harmonogramu. Istotne naruszenie nast ąpiło tylko na 
hali Oliwii i tutaj jest rzeczywi ście. Z tramwajem na 
Chełm mamy na razie tolerancj ę czasow ą. Je Ŝeli nic 
si ę nie zmieni w drugim przetargu i b ędzie 
rozstrzygni ęty to zmie ścimy si ę w harmonogramie. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Dobrze i teraz przechodz ę do pyta ń szczegółowych. Ta 
sala gimnastyczna Złota Karczma kiedy to b ędzie 
sko ńczone? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Sala gimnastyczna Złota Karczma jest do uko ńczenia w 
tym roku na pewno. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Ale np. drugi kwartał , trzeci kwartał? Chocia Ŝ 
kwartałami pan potrafi to zdiagnozowa ć? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Powiem w ten sposób -  z tego co si ę orientuj ę na 
pewno b ędzie uko ńczona przed rozpocz ęciem nowego roku 
szkolnego. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Ta Kartuska, Jabłoniowa i potem Nowatorów jak to 
będzie sko ńczone te Ŝ w terminach w tym roku? 
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Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Ulica Jabłoniowa nam si ę przeci ągnęła ze wzgl ędu na 
zim ę, bo ona planowana była rozpocz ąć si ę w grudniu. 
Z tym, Ŝe wykonawca zobowi ązał si ę na uko ńczenie jej 
w terminie zało Ŝonym. B ędzie to z tego co si ę 
orientuj ę przełom trzeciego i czwartego kwartału.  
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Wszystkie te roboty, które tutaj s ą wskazane to s ą 
prace do uko ńczenia w tym roku. Je Ŝeli szczegóły pan 
sobie Ŝyczy to ja harmonogramy sprawdz ę i przedło Ŝę 
panu szczegółowe harmonogramy dla tych robót. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
W tym samym punkcie 8 jest poprawa dost ępności portu, 
partnerstwo z ochron ą portu Gda ńsk, ale czego to 
dokładnie dotyczy, bo tu jest „wybrano wykonawc ę 
robót” i nie jest napisane czego? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
W partnerstwie my wykonujemy trzy roboty drogowe w 
całym tym projekcie portowym. Pierwsze zadanie to 
jest modernizacja skrzy Ŝowania przy wolnym obszarze 
celnym, to jest w Brze źnie to skrzy Ŝowanie, wjazd na 
wolny obszar celny. Drugi to jest wiadukt i 
skrzy Ŝowanie do ulicy Ku Uj ściu, która prowadzi na 
nabrze Ŝe przemysłowe, które modernizuje port i 
trzecia to jest modernizacja skrzy Ŝowania przy 
Westerplatte czyli doj ście do miejsc postojowych 
wzdłu Ŝ tego nabrze Ŝa Westerplatte. I to s ą trzy takie 
nasze zadania. Zgodnie z umow ą wykonawców wyłania w 
przetargu zgodnie z prawem zamówie ń publicznych port 
w naszym imieniu. I zostali wyłonieni wykonawcy na 
dwa zadania, z tym, Ŝe trzecie jeszcze chyba nabrze Ŝe 
portowe jest w trakcie wyłaniania wykonawcy. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji                                    
Kultura i sztuka - to pan chyba powinien chyba zna ć 
wyj ątkowo dobrze. To centrum Hewelianum nast ąpi 
pierwszy etap. Ten pierwszy etap to co on finalizuj e? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Pierwszy etap obejmuje generalnie wszystkie roboty 
in Ŝynieryjne czyli uzbrojenie terenu, modernizacj ę 
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budynków i ich rewaloryzacj ę konserwatorsk ą oraz 
wyposa Ŝenie budynku koszarowego i pozostałych tych 
budynków du Ŝych jak baterii, tak budynek koszarowy, 
bateria kazamatowa i kaponiera południowa. I one 
zostan ą wyposa Ŝone w tym etapie. Natomiast drugi etap 
obejmuje ewentualnie budow ę kolejki linowej i budow ę 
struktur nadziemnych na grodzisku. Chodzi o to, Ŝe 
kaŜdy z tych etapów jest jakim ś elementem zamkni ętym, 
Ŝeby umo Ŝliwiał uruchomienie ju Ŝ tej cz ęści. 
 
Radna Agnieszka Pomaska – członek komisji 
Bł ędnik na kiedy jest planowany, zako ńczenie? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Uruchomienie ruchu ,to jeszcze nie jest zako ńczenie, 
bo roboty b ędą trwały w innych miejscach, ale chodzi 
o to Ŝeby uruchomi ć obie jezdnie do ko ńca czerwca, bo 
to warunkuje mo Ŝliwo ść uruchomienia robót na głównym 
ci ągu. Ten pas po lewej jest ju Ŝ gotowy, natomiast 
ten po prawej jest w trakcie realizacji. Chodzi o t o 
, Ŝeby go doko ńczy ć i umo Ŝliwi ć te objazdy wszystkie. 
Pierwszy b ędzie remontowany pas w kierunku Pruszcza, 
ten po prawej stronie. Cały czas b ędzie trwał objazd 
ulic ą 3 –go maja. Wi ęc najwa Ŝniejsze jest dla nas 
uruchomienie tego lewego Ŝeby mo Ŝna było na wprost 
ruch pu ści ć. 
 
Radna Agnieszka Pomaska – członek komisji 
A cało ść kiedy tak mniej wi ęcej? 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Cało ść jest planowana do pa ździernika zamkni ęcie ju Ŝ 
tego remontu, ale to s ą ju Ŝ potem roboty pod spodem 
wiaduktu i w otoczeniu ró Ŝnego rodzaju instalacji 
itd. 
 
Radna Agnieszka Pomaska – członek komisji 
A tam jest ście Ŝka rowerowa, bo mi si ę wydawało, Ŝe 
tam jest ście Ŝka rowerowa po obydwu stronach 
planowana. Ona b ędzie tylko po jednej czy jak to 
wygl ąda? 
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Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku 
Na to pytanie panie w tej chwili nie odpowiem, bo n ie 
pami ętam dokumentacji, natomiast jak najbardziej 
moŜemy si ę dowiedzie ć. 
 
Wiceprzewodnicz ąca Maria Małkowska 
Prosiłabym, Ŝeby pan si ę zainteresował równie Ŝ tymi 
inwestycjami drobnymi, takimi jak sportowe boiska w  
Jaguar, bo one s ą w bud Ŝecie 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku 
Tak jak  powiedziałem pani radna, wszystkie 
inwestycje maja t ą sam ą rang ę, ja ju Ŝ nie chciałem w 
tej chwili wszystkich, bo to jest ponad 100 
inwestycji. 
 
Radny Włodzimierz Byczkowski – członek komisji 
Ja chciałbym zapyta ć o same procedury przetargowe, bo 
generalnie rzecz bior ąc z tego sprawozdania to nie 
bardzo wynika, ale np. ile przetargów zostało 
oprotestowanych, w jaki sposób te protesty zostały 
rozstrzygni ęte, czy jest taka obawa, Ŝe procedury 
przetargowe, które b ędą oprotestowane, Ŝe to mo Ŝe 
wpłyn ąć równie Ŝ na opó źnienie si ę realizacji 
inwestycji. Jak to od tej strony wygl ąda? Czy 
przetargi po prote ście np. one zostaj ą od nowa 
wdro Ŝone z uwagi na to, Ŝe np. pewne procedury 
przetargowe zostały niewła ściwie przygotowane i ci 
którzy protestowali okazało si ę, Ŝe maj ą racj ę. 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku 
Muszę powiedzie ć w ten sposób, Ŝe w tej chwili 
protesty i odwołania dotycz ą generalnie bardzo 
szczegółowych rozwi ązań prawnych w zakresie zamówie ń 
publicznych. Czasami, tak jak w przypadku hali Oliv ia 
na granicy Sopotu i Gda ńska, protest spowodowała 
jedna litera ”i” ,która była niejednoznacznie 
interpretowana nawet przez 3 zespoły arbitrów. 
Dlatego tak długo to trwało. W pozostałych 
przypadkach oczywi ście składane s ą protesty z tym , Ŝe 
one s ą albo odrzucane i jak na razie mieli śmy tylko 
problem Hewelianum gdzie zło Ŝono protest a Ŝ do Urz ędu 
Zamówień Publicznych i on został odrzucony czyli 
potwierdzono werdykt komisji przetargowej. Na 
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szcz ęście odpuka ć nie mamy w tej chwili wi ększych 
problemów z prowadzeniem przetargów. Dokumentacje s ą 
przygotowywane raczej prawidłowo i nie s ą 
oprotestowywane co jest najwa Ŝniejsze w pierwszym 
etapie, natomiast pó źniej oczywi ście dotyczy to ju Ŝ 
rozgrywek miedzy firmami, jak panowie doskonale 
wiecie. Je Ŝeli jedna drug ą chce wygry źć to nawzajem 
wyszukuj ą tych rzeczy, które mo Ŝna oprotestowa ć. 
Na razie musze podkre śli ć, nie ma Ŝadnych wi ększych 
kłopotów z przetargami poza jednym Chełmem, gdzie z e 
wzgl ędu na wysokie przekroczenie granicy kosztów 
zdecydowali śmy si ę na uniewa Ŝnienie tego przetargu. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Czy kto ś z pa ństwa ma jeszcze pytania? No có Ŝ, 
dzi ękujemy bardzo za przedstawienie tego stanu 
zaawansowania.  
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

 
Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska zwraca si ę 

do Pana Prezydenta o dostarczanie kwartalnych 
informacji o stanie finansowym i rzeczowym 
realizowanych inwestycji w Gda ńsku. 

Komisja prosi o dostarczanie i prezentacj ę 
powyŜszych danych. 

 
PowyŜsze przyj ęto 5 głosami za. 
 
Tre ść Wniosku Nr 57-05/31/06/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 
 

PUNKT – 4 
Omówienie środków na rachunku środków 
niewygasaj ących. 
 
Pani Izabela Ku ś – WPR UM w Gda ńsku 
Szanowna komisjo, środki które znalazły si ę na 
rachunku środków niewygasaj ących z upływem 2005 roku 
na zadania inwestycyjne opiewały na kwot ę43.229.531 
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zł. Na dzie ń dzisiejszy wykonanie jest  w 
40%wykonanie finansowe tych wydatków i na dzie ń 
dzisiejszy zrealizowano kwot ę 25.937.265zł.Na t ę 
kwot ę  wydatkowanych środków składaj ą si ę min. 
środki, które wprowadzono do bud Ŝetu na zadania 
finansowane z Unii Europejskiej, były to środki, 
które stanowiły udział miasta w tych projektach, a w 
zwi ązku z tym, Ŝe nie były ustalone ostateczne 
harmonogramy i była zmiana rachunków bankowych, te 
środki uzyskały krótki termin ich realizacji i 
wprowadzono je do bud Ŝetu ju Ŝ zgodnie z 
harmonogramami na ich realizacj ę. Dotyczyło to 
przebudowy ulicy Marynarki Polskiej, gda ńskiego 
projektu komunikacji miejskiej oraz Gda ńska. I na 
dzie ń dzisiejszy mamy wykonanie 100%, ale środki 
wróciły do bud Ŝetu. Pozostałe zadania realizowane s ą 
wła ściwie w terminie. Teraz wymieni ę zadania, które 
ju Ŝ zostały sfinansowane w 100% ze środków 
niewygasaj ących czyli wydatkowanie ich 100% - owe. 
Chodzi o zadanie – kanalizacja deszczowa w ulicach 
Kwietna, Świerkowa, Le śna w Gda ńsku-200.000zł ,system 
informacji miejskiej- 300.000zł,przebudowa 
skrzy Ŝowania ul. Grunwaldzkiej z ulicami Ja śkowa 
Dolina, Konopnickiej, Dmowskiego , Partyzantów oraz  
ul. Matejki – 700.000zł wydatkowane w 100%,place 
zabaw oraz skate park-wydatkowano 62.800. zł. 
Przebudowa skrzy Ŝowania ulic Świ ętokrzyska 
,Platynowa, Małomiejska wydatkowano 
90.000zł,modernizacja pomieszcze ń centrum kształcenia 
praktycznego nr.1 w Gda ńsku wydatkowano 
200.000zł.Pozostałe zadania s ą w trakcie realizacji. 
Wymieni ę teraz zadania, na które wykonanie jest mniej 
ni Ŝ 10%-towe. 
Są to zadania – modernizacja wn ętrz podwórzowych przy 
ulicy Alei Wojska Polskiego. W tej chwili jest w 
opracowaniu dokumentacja techniczna i realizacja 
wydatków nast ąpi jednorazowo po uzyskaniu 
dokumentacji. Termin wydatkowania środków – 
31.10.2006r. 
Kolejne środki – 7.614.000zł – brak wydatkowania. S ą 
to środki na wielofunkcyjn ą hale sportowo – 
widowiskow ą. Termin ich wydatkowania 30.06.06r.- 
tutaj mo Ŝe by ć zagro Ŝenie, Ŝe nie b ędzie w pełni 
wykonania tego wydatku. 
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Kolejne działanie- wspomaganie działalno ści 
instytucji, stowarzysze ń osób fizycznych oraz zakupy 
inwestycyjne słu Ŝące rozwi ązywaniu problemów 
alkoholowych-kwota 80.000zł.Jest ju Ŝ podpisana umowa 
z wykonawc ą, wydatek nast ąpi lada dzie ń. Termin 
wydatkowania środków 28.12.06r. wi ęc zostan ą na pewno 
zrealizowane wydatki w terminie. 
Kolejne zadanie-budowa lapidarium dla upami ętnienia 
zachowanych elementów nagrobków. S ą to środki 
przeznaczone na zako ńczenie zadania. Termin 
wydatkowania-30.06.06r. Kwota 168.500zł zostanie 
wydatkowana w terminie. 
Zakupy inwestycyjne w zakresie systemu 
elektronicznego biletu okresowego w komunikacji 
zbiorowej – kwota 1.143.000zł - brak wydatkowania. 
Termin 30.06.06r. Umowa z wykonawc ą została ju Ŝ 
podpisana. Mo Ŝe by ć delikatna rozbie Ŝność mi ędzy 
terminem zakładanym, a terminem z wykonawc ą. Tak czy 
inaczej środki s ą zaanga Ŝowane, mo Ŝe nie nast ąpi ć 
wydatek w zakładanym terminie, wtedy trzeba b ędzie 
wprowadzi ć środki do bud Ŝetu, bo one ju Ŝ s ą 
zaanga Ŝowane. 
Kolejne zadanie-adaptacja hotelowca na budynek 
mieszkalny przy ulicy Chodkiewicza. Jak ju Ŝ dyrektor 
Rudzi ński informował zadanie jest po przetargu. W tej 
chwili trwaj ą prace nad dokumentacj ą .kwota 
2.450.000zł z terminem wydatkowania 28.12.06r. b ędzie 
sukcesywnie realizowana. Termin wykonania cało ści 
zadania jest te Ŝ do ko ńca grudnia, wi ęc je Ŝeli nie 
będzie Ŝadnych kłopotów z wykonawc ą wydatki zostan ą 
zrealizowane w pełni w zakładanym terminie. 
Kolejne środki – zdobywanie do świadcze ń w zarz ądzaniu 
projektami europejskimi- kwota 2.450zł kwota ta 
stanowi środki wypłacone w zeszłym roku w formie 
zaliczki na sfinansowanie jednego z wyjazdów 
studyjnych pracowników Urz ędu miejskiego. Taki wyjazd 
si ę odbył, w tej chwili jest kwestia rozliczenia 
wydatkowania środków.  
Kolejne zadanie- ście Ŝka rowerowa w ulicy Ko ściuszki-
doka ńczamy zakres rozszerz owy zadania na zatok ę 
zdaje si ę postojow ą. Termin wydatkowania 120.000zł  - 
30.09.06 tego roku, środki zostan ą wydatkowane w 
terminie. 
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Kolejne zdanie-sala gimnastyczna dla Zespołu Szkół 
Ogólnokształc ących i Zawodowych s ą to środki na 
zaplanowane na ko ńcowe rozliczenie zadania, które 
rzeczowo zako ńczono w zeszłym roku -32.100zł,termin 
wydatkowania 30.06.06r. 
Pozostałe wydatki s ą realizowane sukcesywnie i 
proporcjonalnie do terminów ich wydatkowania. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Panie przewodnicz ący ja mam zapytanie do pana i 
szanownego prezydium komisji. 
Jaki cel  przy świecał przysyłaj ąc nam w dniu 
dzisiejszym na posiedzenie komisji ten materiał? 
To jest, wydział finansowy przysyła nam w zał ączeniu 
sprawozdanie z wykonania wydatków, które nie wygasł y 
z upływem roku bud Ŝetowego 2004 roku. Tu jest 
głównie, Ŝe tak powiem klasyfikacja. Ja niestety nie 
znam na pami ęć klasyfikacji planu kont klasyfikacji 
budŜetowej. 
 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Ja odpowiem od razu. Ten materiał my śmy otrzymali 
bodaj w styczniu, w połowie stycznia w zwi ązku z 
powyŜszym. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski - członek komisji 
No wła śnie, bo chciałem si ę spyta ć jaki jest tego 
cel? Jak zrozumiem cel to si ę do niego ustosunkuj ę. 
 
Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału 
Finansowego UM w Gda ńsku (WF UM w Gda ńsku)  
MoŜe ja wyja śni ę, Ŝe to sprawozdanie, które otrzymał 
pan przewodnicz ący dotyczyło kwartału wydatków 
niewygasaj ących i do tego sprawozdania nie ma 
zał ącznika tego wykonania rzeczowego poniewa Ŝ pa ństwo 
podj ęli uchwały i wyst ąpili o przekazywanie 
sprawozda ń, które przekazujemy do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. I to był wniosek pana radnego 
Głogowskiego, Ŝe te sprawozdania, które s ą kierowane 
do Regionalnej Izby Obrachunkowej, Ŝeby je pa ństwu 
przekazywa ć.  I pani Wonerska przekazała pa ństwu to 
sprawozdanie. 
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Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Nawet je Ŝeli tak jest pani dyrektor, ja rozumiem, Ŝe 
jest po prostu wykonanie jakiego ś tam wskazania, nie 
wiem zalecenia komisji itd. ale dlatego na pocz ątku 
mówię, Ŝe to pytanie adresuj ę nie tyle po prostu do 
pani ile do prezydium komisji. Przekazanie nawet 
takiego analitycznego je Ŝeli to po prostu jest bez 
słowa komentarza, gdzie ja po prostu musz ę szuka ć 
jakbym chciał plan, k ąt klasyfikacji  
szczegółowej..... 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Czy kto ś jeszcze merytorycznie ma pytania? 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Jak dobrze pami ętam pa ństwo powiedzieli ście na 
pocz ątku, Ŝe jest 40% wykonania rzeczowego, dobrze 
pami ętam? Finansowego, przepraszam. A jak to wygl ąda 
z rzeczowym? Czy to mo Ŝna tez traktowa ć, Ŝe to jest 
taki sam procent zaawansowania czy to jest wi ększy? 
Bo na zdrowy rozum powinien by ć po prostu wi ększy. 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Zaawansowanie rzeczowe jest z zasady wi ększe od 
zaawansowania finansowego, dlatego Ŝe faktury płacone 
są post factum. 
Zaskoczył mnie pan pytaniem, bo zaawansowanie 
rzeczowe musz ę wzi ąć od inspektorów nadzoru 
bezpo średnio na budowie. Je śli jest taka potrzeba to 
zaraz w ci ągu paru dni j ą dostarcz ę panu 
zaawansowanie rzeczowe na poszczególnych budowach. 
Zaawansowanie rzeczowe okre ślaj ą inspektorzy nadzoru 
według swojego znajomo ści rzeczy i tutaj trudno jest 
czasami trafi ć. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Ja tu wszystko po prostu rozumiem tylko jak pa ństwo 
powiedzieli tam 40%to np. orientacyjnie mo Ŝna 
szacunkowo powiedzie ć, Ŝe jest to 50%,60%.Nie upieram 
si ę co do po przecinku tylko upieram si ę do jakiej ś 
wielko ści. 
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Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Wyjaśnienia dotycz ące pyta ń wizyty studyjnej. W 
zeszłym roku wydział nasz wyst ąpił z projektem 
sieciowym tak zwanym ł ącz ącym trzy miasta Turku, 
Kalmar i Gda ńsk i zadaniem tego projektu sieciowego 
finansowanego przez komisj ę europejsk ą z programu 
Interrek było doskonalenie umiej ętno ści w 
pozyskiwaniu środków na inwestycje w miastach. W 
zakresie tego projektu s ą zaplanowane trzy wizyty 
studialne w ka Ŝdym mie ście ,w Turku, w Kalmarze i w 
Gdańsku. Z naszego urz ędu do Turku i Kalmaru 
pojechały grupy 15-to osobowe pracowników z wydział u 
programów rozwojowych i  wydziału finansowego tych 
osób, które zajmuj ą si ę bezpo średnio projektami. Do 
Turku w ubiegłym roku to było w listopadzie, w 
grudniu i do Kalmaru w tym roku niecały miesi ąc temu. 
To były wizyty mniej wi ęcej dwudniowe, gdzie 
zapoznawali śmy si ę z prac ą tych zespołów tam w tych 
dwóch miastach, które zajmuj ą si ę projektami 
unijnymi. 
W najbli Ŝszym czasie przewidywana jest wizyta 
studialna delegacji Turku i Kalmaru w Gda ńsku i my 
przyjmowa ć b ędziemy go ści stamt ąd i zapoznawa ć z 
naszymi problemami ,z naszymi jakby warunkami pracy . 
Projekt ten finansowany jest oczywi ście tak jak 
wspomniałem z projektu Interrek 3b.Cz ęść kwoty jako 
udział własny Gda ńska  jest rozliczany jako koszty 
pracy naszych pracowników poniewa Ŝ jest to zasada, Ŝe 
pracownicy, którzy pracuj ą przy przygotowaniu tego 
projektu i w projekcie s ą rozliczani jako wkład 
własny miasta. Interrek b teraz Interrek c  s ą to 
programy, które s ą przyszło ści ą finansowania w 
komisji europejskiej i nie ukrywam, Ŝe b ędziemy 
kładli nacisk w tej chwili na zwi ększanie ilo ści 
projektów niesłusznie nazywanych mi ękkimi. Ja nie 
lubi ę tego okre ślenia. S ą to projekty sieciowe i 
trans graniczne, które umo Ŝliwiaj ą współprac ę z 
innymi miastami. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Troch ę śledziłem te projekty na podstawie dokumentów, 
które do mnie docierały np. planistycznych opracowa ń 
itd. 
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Czy jeste śmy w stanie bior ąc pod uwag ę cele jakie 
słu Ŝą takim wyjazdom, jak pan powiedział b ędzie to 
jeszcze rozszerzane, co my śl ę jest zasadne i 
chwalebne, próbowa ć oceni ć jakie s ą z tego efekty. 
Tzn. idzie mi o maksymalizacje efektów z tych 
wszystkich przedsi ęwzi ęć czy by nie nale Ŝało w 
którym ś momencie si ę nad tym zastanowi ć i jak ąś 
informacj ę da ć w tym zakresie, bo rozumiem , Ŝe kasa 
tu idzie z naszej strony niewielka głównie jest to 
kasa unijna i tu dobrze. Tylko oprócz samych 
wyjazdów, które te Ŝ chwalebne rozwojowe itd. to ten 
mały punkcik efektywno ści i wykorzystania tego co 
dalej. 
 
Pan Krzysztof Rudzi ński – dyrektor WPR UM w Gda ńsku  
Oczywi ście, jako przykład podam, bo w tej chwili 
trzeba by to szeroko omówi ć, musz ę poda ć, Ŝe np. w 
Kalmarze ta ekipa z któr ą miałem przyjemno ść jecha ć 
praktycznie cały dzie ń sp ędzili śmy na rozwa Ŝeniu czy 
analizowaniu sposobu finansowania projektów i 
rozlicze ń projektów, dlatego Ŝe w świetle naszego 
członkostwa w unii samo rozliczenie projektów 
unijnych jest bardzo zbli Ŝone, w tej chwili 
identyczne czy to jest Szwecja, Polska czy Finlandi a. 
I wiele pomysłów, które oni przez ostatnie 10 lat  
ju Ŝ wdro Ŝyli, technicznych wr ęcz rozwi ązań zostało 
stamt ąd przywiezionych. Poza tym np. bardzo du Ŝe 
znaczenie dla mnie i moich pracowników miało 
zaobserwowanie sposobu realizacji projektów. 
Oczywi ście ,ja ju Ŝ nie chc ę w tej chwili mówi ć, Ŝe 
jeszcze daleko nam do poziomu pracy technicznej lud zi 
tam pracuj ących, bo w zespole takim jak mój pracuje 
tam pi ęciokrotnie wi ęcej ludzi ni Ŝ w naszym zespole 
przy dziesi ęciokrotnie mniejszych obrotach. Ja 
chciałem zwróci ć  uwag ę na jedno, Ŝe je Ŝeli ja w 
Kalmarze powiedziałem, Ŝe my mamy do przerobienia 
rocznie 400.000.000zł w 40 osób to oni stwierdzili,  
Ŝe jest to po prostu nie mo Ŝliwe i to jest wariactwo. 
Bo dla nich to jest niewykonalne po prostu. To znac zy 
nie .I tu bym si ę nie zgodził dlatego, Ŝe system 
realizacji w Szwecji i Finlandii jest inny. Oni si ę 
opieraj ą głównie o firmy prywatne, u nich nie ma 
poj ęcia jednostki tak jak my mamy Zarz ąd Dróg i 
Zieleni czy DRMG i takie organizacje u nich nie 
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istniej ą, to jest czysta współpraca miedzy sektorem 
prywatnym a publicznym, bez niedomówie ń i 
jednoznacznie ustawiona. I to jest np. doskonałe, Ŝe 
mogli śmy si ę przyjrze ć  jak np. realizowano projekt 
rewitalizacji stoczni w Kalmarze. To co nas czeka n a 
ponad 100 ha tam zrealizowano na 5-ciu ,6 –ciu  ha.  
Ale sam model realizacji i sposób w jaki oni to rob i ą 
jest wart tego, Ŝeby si ę nad tym zastanowi ć. 
Panie przewodnicz ący mamy doskonale świadomo ść tego, 
Ŝe  w najbli Ŝszych 10 latach podstaw ą b ędą projekty 
sieciowe i współpraca z innymi miastami w Europie, bo 
to b ędzie podstawa. Dlatego w tej chwili zgodnie z 
ustaleniami z prezydentem b ędą rozwijane wła śnie te 
referaty i te stanowiska odpowiedzialne za współpra cę 
w zakresie projektów sieciowych i trans granicznych . 
To s ą zało Ŝenia dotycz ące rozwoju tego wydziału i 
decyzja pana prezydenta jest jednoznaczna – ten 
wydział b ędzie w prawdopodobnie w najbli Ŝszym czasie 
wiod ącym wydziałem je śli chodzi o jego zaanga Ŝowanie 
we wszystkie te sprawy. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Czy kto ś ma pytania? Nie widz ę. Dzi ękujemy. 
 
 
 

       PUNKT – 5 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie wyra Ŝenia woli wniesienia wkładu pieni ęŜnego 
do spółki Pomorska Specjalna Strefa Ekonomiczna 
spółka z ograniczon ą odpowiedzialno ści ą z siedzib ą w 
Sopocie i obj ęcia udziałów w podwy Ŝszonym kapitale 
zakładowym Spółki oraz zmiany uchwały Rady Miasta 
Gdańska Nr XLII/1504/05 z dnia 29 wrze śnia 205 r.– 
druk nr 1873.  

 
 

Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora Wydziału 
Skarbu UM w Gda ńsku (WS UM w Gda ńsku) 
Przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta Gda ńska 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Na drugiej stronie w uzasadnieniu, tak mniej wi ęcej  
w połowie tego tekstu jest napisane, Ŝe modernizacja 
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będzie realizowana przez spółk ę ze środków 
finansowych pochodz ących z Urz ędu Marszałkowskiego i 
Miasta Gda ńska. Jest podana kwota 3,7mln.zł.  Moje 
pytanie brzmi: na t ą kwot ę ile Gda ńsk, ile Urz ąd 
Marszałkowski? 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku 
Gdańsk ma przeznaczone w uchwale intencyjnej milion 
złotych, a reszta jest Urz ąd Marszałkowski. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Czyli z tego  by wynikało, 2,7mln. Urz ąd 
Marszałkowski. 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku 
Tak. Tak było w uchwale równie Ŝ z ubiegłego roku z 
wrze śnia. Tak, o tej uchwale si ę tutaj króciutko 
wspomina w tre ści niniejszego druku. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Państwo na nast ępnej stronie równie Ŝ mówicie o tej 
adaptacji i mówicie tutaj o tym inwestorze 
niemieckim. 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku 
Docelowo inwestycje, które ThyssenKrupp  ma wykona ć 
będą stanowiły ok. 20-25mln.zł.przy czym pierwsza 
cz ęść ma by ć inwestycja na poziomie 10mln. Zł. I 
zatrudnienie ma znale źć -my tutaj piszemy pocz ątkowo 
50 osób, ale pierwsza cz ęść jak si ę zamknie to b ędzie 
to około 125 pracowników.  Docelowo około 200-250 
pracowników znajdzie tam zatrudnienie tylko z racji  
posadowienia tam tego inwestora w budynku. Bo opróc z 
tego du Ŝego inwestora  siedzib ę w budynku po dawnych 
zakładach graficznych znajduj ą równie Ŝ małe firmy 
zakładane głównie przez studentów Politechniki 
Gdańskiej, którzy albo sko ńczyli studia albo s ą na 
ostatnich latach. S ą to generalnie naukowcy, którzy 
będą kooperowali i współpracowali miedzy innymi z tym 
ThyssenKrupp i przy nim maj ą si ę niejako rozwija ć. 
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Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
A mamy tam firmy tego typu czy to s ą dopiero 
projektowane? 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku 
Nie, nie, s ą ju Ŝ. Ja w tym momencie nie wymieni ę nazw 
tych firm, ale ju Ŝ na samym otwarciu to ju Ŝ było 10 
firm małych studenckich, które si ę tam rozkr ęcaj ą i 
ju Ŝ tam s ą posadowione i tam działaj ą. Tak Ŝe to jest 
naprawd ę ku źnia dla młodych ludzi po to, Ŝeby oni si ę 
tu ostali ,okrzepli i Ŝeby widzieli cel swojej 
działalno ści i Ŝeby nie musieli ucieka ć na zachód. To 
są pierwsze naprawd ę bardzo pozytywne i bardzo 
korzystne kroki. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Ten koszt adaptacji to ile wyniesie? 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku 
Łącznie koszt adaptacji wyniesie 32mln.zł przy czym 
24mln.zł b ędą to środki unijne. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji  
Tu piszecie pa ństwo, Ŝe ten wniosek zostanie tam 
zgłoszony o te środki unijne, on nie jest rozpatrzony 
,bo procedura itd. Według waszej oceny, je Ŝeli wiecie 
oczywi ście – du Ŝa  jest szansa, du Ŝo jest wniosków 
tego typu, mamy du Ŝą szans ę na zdobycie? Jak to 
oceniacie? 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku 
Tzn. szansa jest bardzo du Ŝa. Nasza strefa, Pomorska 
Specjalna Strefa Ekonomiczna ma najwi ększe szanse w 
tej grupie z programu. Maj ą najwi ększe szanse 
otrzyma ć środki, bo oni jako pierwsi startowali w tym 
ostatnim programie i jako pierwsi zło Ŝyli pełen 
wniosek. Przy czym zawirowania nast ąpiły na szczeblu 
warszawskim i tam zostało to przystopowane, ale 
wst ępna analiza wniosków jest w 100% pozytywna. 
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Pan Alan Aleksandrowicz – zast ępca dyrektora Wydziału 
Polityki Gospodarczej UM w Gda ńsku (WPG UM w Gda ńsku) 
Na czym polegały te zawirowania? Środki w ramach tego 
wła śnie programu 1.2 ju Ŝ si ę wyczerpały. Agencja, 
która dysponuje ma du Ŝo wolnych środków, po prostu 
musi je przegrupowa ć z jednego programu na drugi. 
Efekt jest taki , Ŝe mijaj ą kolejne miesi ące tego 
transferu środków do tego programu jeszcze nie 
zrobiono. A wi ęc strefa czeka na ogłoszenie terminu 
składania aplikacji, ci ągle tego ogłoszenia nie ma. 
TakŜe wszystko jest gotowe tylko musi si ę pokaza ć te 
ogłoszenie. 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku 
Przy czym po rozmowach z ministerstwem wiemy, Ŝe to 
ogłoszenie na pewno  będzie. To nie jest tak, Ŝe go 
nie b ędzie. Czyli jak gdyby środki nie s ą zagro Ŝone. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Dzi ękuj ę. 
 
Radna Agnieszka Pomaska – członek komisji 
Ja mam dwa pytania. Pierwsze: nie wiem czy to ma 
zwi ązek z t ą pomorska stref ą natomiast w gazetach 3 
tygodnie temu ukazał si ę artykuł na temat Routera, 
który chce zainwestowa ć. Czy co ś bli Ŝej na ten temat 
państwo wiedz ą? 
I drugie pytanie odno śnie tego parku 
technologicznego. W Gdyni istnieje co ś podobnego 
prawda? Czy to ma podobny charakter, czy przewiduje  
si ę jak ąś współprac ę, bo w Trójmie ście istnienie 
dwóch podobnych, identycznych instytucji-jaka ś 
współpraca powinna by ć. Czy jakie ś plany s ą? Czy to 
będzie jako ś kooperowa ć ze sob ą? Mamy tych samych 
studentów. Znaczy studenci jak si ę domy ślam 
mieszkaj ący w Gdyni b ędą chcieli skorzysta ć z parku w 
Gdańsku i odwrotnie. Czy tu jaka ś współpraca jest 
przewidziana? 
 
Pan Alan Aleksandrowicz – zast ępca dyrektora WPG UM w 
Gdańsku 
MoŜe najpierw je Ŝeli chodzi o agencj ę Routera. No nie 
ukrywam, Ŝe jeste śmy troszeczk ę sfrustrowani, bo 
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przyjazd tej agencji, sprowadzenie ich tutaj do 
Gdańska to jest wła śnie no zasługa jakby zespołu 
pracuj ącego w urz ędzie miejskim w Gda ńsku. Równie Ŝ 
uruchomili śmy cała procedur ę w Polskiej Agencji 
Informacji i Inwestycji Zagranicznych uruchomienia 
grantu dotacji. Dokumentacje, aplikacje teraz ko ńczy 
przygotowywa ć firma Deloitte dla agencji Routera. 
Docelowo agencja ma by ć w Gda ńsku. Niestety, agencja 
wynaj ęła CB Richard Elis , to jest taka świadoma 
firma nieruchomo ściowa, do zbadania gdzie powinna si ę 
pojawi ć tymczasowa siedziba tej agencji około 1500-
2000m2 powierzchni naprawd ę A+  .W Gda ńsku takiej 
powierzchni nie ma. Jedyna lokalizacja dost ępna to 
była w Realu, drugi budynek ma nasz radny Lisicki, 
jednak on ma w zasadzie ten budynek w cało ści 
obło Ŝony i jest zainteresowany tak naprawd ę 
negocjacjami z agencj ą Routera co do zej ścia z 
czynszu. I agencja poszła na dzie ń dzisiejszy do 
Baltic Bussines Center  w Gdyni. I tam b ędzie 
prowadzi ć tymczasow ą działalno ść. Docelowo zleci 
deweloperowi budow ę biurowca. I ja sam jestem troch ę 
w dziwnej sytuacji, bo agencja Routera cały czas si ę 
do mnie zwraca o pomoc. Nie wiem czy prezydent 
Szczurek wie, Ŝe b ędzie miał wkrótce agencj ę Routera 
u siebie, przynajmniej na krótki okres czasu. Chcem y 
Ŝeby ta agencja jednak poszła do nowego biurowca, 
który powstanie w Gda ńsku, by ć moŜe w ramach wła śnie 
specjalnej strefy w okolicach lotniska. Nie mniej n a 
jaki ś czas na pewno agencja b ędzie funkcjonowa ć w 
Gdyni. Tak Ŝe no jestem troch ę zdemotywowany, ale cały 
czas im pomagam przynajmniej je śli chodzi o 
pozwolenia na prac ę. Je Ŝeli faktycznie taka 
powierzchnia powinna by ć  bo to jest nie wykorzystany 
w pełni budynek wła śnie na Trzech Lipach. Tam jest 
20.000m2 powierzchni, niestety na dzie ń dzisiejszy w 
takim stanie, gdzie podejrzewam, Ŝe Ŝaden inwestor 
tam nie pójdzie Ŝeby ponosi ć nakłady. No on musi 
przyj ść na gotowe. Tak jak Router poszedł do Baltic 
Bussines Center w Gdyni. 
Jeśli chodzi o park w Gdyni. No niestety po śmierci 
pani profesor Podchajskiej troch ę jakby aktywno ść 
tego parku podupadła, jest tam kilkana ście w zasadzie 
takich mocnych firm. Przy nawet zainteresowaniu 
Gdańskiem czy Trójmiastem z strony firm 
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biotechnologicznych my bezpo średnio z nimi 
współpracujemy, przygotowujemy dane, faktycznie cał a 
ta cz ęść analityczna prowadzona w tym parku jest 
robiona bardzo rzetelnie. Te firmy s ą niestety takie 
bardzo małe i ci ęŜko im nawi ązać współprac ę z du Ŝymi 
inwestorami. Ale je Ŝeli ktokolwiek si ę pojawia 
chocia Ŝby z bran Ŝy biotechnologicznej, co było 
oczkiem w głowie pani Podcha ńskiej no to zaraz si ę 
kontaktujemy z parkiem pomorskim. I my śl ę, Ŝe pr ędzej 
czy pó źniej nasz park i pomorski b ędą działały troch ę 
na zasadzie symbiozy. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Tak naprawd ę to szanse na lepszy rozwój to maj ą 
wła śnie takie małe firmy. Tylko, Ŝe pracuj ące 
mózgiem, bo to one mog ą by ć tylko atrakcyjne dla 
koncernów światowych. Tak naprawd ę wprowadzania ich 
na rynek mi ędzy innymi gda ński. 
Czy kto ś z pa ństwa ma pytania? 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Na ostatnim takim uczonym spotkaniu kto ś powiedział o 
tej gospodarce opartej o wiedzy, Ŝeby ona w ogóle 
mogła si ę rozwija ć przede wszystkim mieszka ńcy czy 
osoby w tym terenie musz ą przede wszystkim rozumie ć 
rzeczywisto ść. Nie mo Ŝe by ć tego nast ępnego etapu jak 
budowanie gospodarki na wiedzy je Ŝeli nie b ędzie 
wcześniejszego pierwszego etapu gdzie rzeczywisto ść 
zostanie poj ęta. I z tym przesłaniem tylko chciałem 
powiedzie ć, Ŝe moŜemy dalej rozwija ć, budowa ć t ą 
gospodark ę opart ą na wiedzy . Je Ŝeli ta hipoteza jest 
prawdziwa no to my śl ę, Ŝe trzeba gł ębiej w to 
inwestowa ć. Chocia Ŝ ciesz ę si ę, takie przedsi ęwzi ęcia 
są. 
 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Czy s ą pytania? Nie widz ę. Dzi ękuj ę.  
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

 Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pani Iwony Bierut - zast ępcy dyrektora 



 27

Wydziału Skarbu Urz ędu Miejskiego w Gda ńsku oraz 
dyskusji – 4 głosami za, przy 1 wstrzymuj ącym si ę – 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
 
Tre ść Opinii Nr 57-05/492/47 /2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 

 
        PUNKT – 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gda ńska w 
sprawie wyra Ŝenia woli utworzenia spółki celowej, 
której zadaniem b ędzie powołanie funduszu 
kapitałowego wysokiego ryzyka „Inveno”  – druk nr 
1874.  

 
Pan Alan Aleksandrowicz – zast ępca dyrektora WPG UM w 
Gdańsku 
Przedstawił projekt uchwały  Rady  Miasta Gda ńska  
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
W zwi ązku z tym, Ŝe był pan uprzejmy poinformowa ć, Ŝe 
te pierwsze koszty w tym nasz ok. milion ,na tym 
etapie głównie zasili obsług ę i funkcjonowanie tej 
firmy, w zwi ązku z tym jak te Ŝ dobrze zrozumiałem 
jeste ście pa ństwo w posiadaniu studium wykonalno ści 
tak? To bym prosi ć o jego udost ępnienie ,bo chciałbym 
si ę z tym studium zapozna ć aby głosuj ąc na sesji mie ć 
wi ększ ą wiedze. 
Czy ma pan wiedz ę czy w Polsce znaczy pewnie 
powstały, jaka była ich efektywno ść jak do tej pory? 
Czy pan ma tak ą wiedz ę? A ju Ŝ szczególnie w bran Ŝy 
tych wysokich nowych technologii. Czy to jest 
pierwsze nasze tego typu do świadczenie i w zwi ązku z 
tym niejako raczkujemy? To te pytania natury takiej  
ogólnej. 
Tu gdzie ś jest napisane, Ŝe s ą konkretne firmy, tak? 
Gdyby to si ę do tego odnosiło czy byłby pan uprzejmy 
poinformowa ć co ś wi ęcej o konkretach tych firm. 
Jakiego to typu? Czy macie tak ą wiedz ę? 
Tu jest te Ŝ takie warto ściuj ące zdanie i bym prosił o 
dwa słowa. Maj ąc na uwadze pozytywny wynik 
działalno ści  tych dwóch dotychczasowych por ęczeniowo 
-po Ŝyczkowego. Ja nie chc ę, Ŝeby pan długo rozwijał 
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ale przy takiej konstatacji, Ŝe to s ą bardzo dobre to 
mógłby pan w dwóch słowach powiedzie ć dlaczego 
oceniacie? Co jest powodem, Ŝe  tak dobrze oceniacie, 
bo mo Ŝe one realizuj ą faktycznie. Tylko dwa słowa 
komentarza wi ęcej, bo b ędzie ju Ŝ trzecie 
przedsi ęwzi ęcie. 
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku 
Jeśli pan radny pozwoli to od ko ńca zacz ęłabym 
odpowied ź czyli je śli idzie o te dwa fundusze, które 
ju Ŝ funkcjonuj ą a mianowicie Pomorski Regionalny 
Fundusz Por ęcze ń  Kredytowych i Pomorski Fundusz 
poŜyczkowy. Fundusz por ęczeniowy działa na rynku dwa 
lata  dłu Ŝej ni Ŝ fundusz po Ŝyczkowy,  bo fundusz 
por ęczeniowy działa ju Ŝ 4 lata ,natomiast fundusz 
poŜyczkowy działa 2 lata. 
Jeśli idzie o fundusz por ęczeniowy czyli ten, który 
działa dłu Ŝej jest to fundusz o tyle efektywny, , Ŝe z 
roku na rok to co mo Ŝna zmierzy ć to to jest fundusz, 
który udzielił ju Ŝ ponad 200 por ęcze ń- w tym momencie 
nie powiem na jak ą warto ść, tym nie mniej 
przygotowujemy dla pa ństwa raport, ale ich 
zgromadzenie niestety przesun ęło si ę ,wi ęc b ędzie 
dopiero w czerwcu i nie mam jeszcze takiego Ŝywego 
materiału, który mówi o wynikach na ostatni dzie ń 
roku 2005.Tym  nie mniej ilo ść udzielonych por ęcze ń 
ro śnie z roku na rok i to naprawd ę w procencie du Ŝym, 
jest ich ponad 200.Spółka ta, bo to jest spółka z 
ograniczona odpowiedzialno ści ą, została 
dokapitalizowana z funduszy europejskich na poziomi e 
12.000.000zł dodatkowo poza kapitałem zakładowym, 
który wnie śli udziałowcy w postaci gmin z województwa 
pomorskiego. Wi ęc maj ą ju Ŝ na tyle du Ŝe środki, Ŝe 
pułap ich jednorazowego por ęczenia si ęga ju Ŝ 
300.000zł a nie jest tylko dla malutkich 
przedsi ębiorstw ale ju Ŝ takich nawet średniej 
wielko ści. I to zainteresowanie coraz bardziej 
ro śnie. A je śli chodzi o spłacalno ść kredytów 
por ęcznych przez ten fundusz to te Ŝ jest na poziomie 
bardzo dobrym, bowiem nale Ŝności nie ści ągalne wynosz ą 
w granicach 5% czyli jest to takie minimum nie 
zagra Ŝaj ące absolutnie płynno ści tego podmiotu. 
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Wiceprzewodnicz ąca Maria Małkowska 
Jak to jest rozreklamowane i je śli chodzi o promocje, 
informacje kto wła ściwie z tego korzysta? Bo niewiele 
osób młodych prowadz ących działalno ść o tym wie.   
 
Pani Iwona Bierut – zast ępca dyrektora WS UM w 
Gdańsku  
Jeśli idzie o promocj ę. Jest bardzo dobra promocja. 
Jest w dodatku Wyborczej Praca czyli tam gdzie młod zi 
szukaj ą pracy czy wła śnie szukaj ą zaczepienia. Co 
tydzie ń jest informacja o tym funduszu. Jest we 
wszystkich bankach informacja, we wszystkich urz ędach 
pocztowych dlatego, Ŝe podpisał z mniejszymi 
miejscowo ściami i gminami umowy współpracy z urz ędami 
pocztowymi tak, Ŝeby ści ągnąć jak najwi ększ ą ilo ść 
wła śnie tych małych, którzy s ą zainteresowani. 
Wyjątkowo ta spółka bardzo dobrze si ę reklamuje. I w 
radio i w Internecie i co tydzie ń w dodatku Gazety 
Wyborczej Praca. 
Natomiast je śli chodzi o fundusz po Ŝyczkowy to 
równie Ŝ rozkr ęcił swoj ą działalno ść. Tak jak na 
pocz ątku miał podpisan ą umowę tylko ze Skokami ,tak 
teraz działaj ą ju Ŝ indywidualnie i przyrost, nie 
powiem dokładnie te Ŝ ,bo zgromadzenie wspólników 
będzie dopiero teraz pod koniec maja, przyrost 
poŜyczek udzielonych indywidualnie udzielonych przez 
fundusz po Ŝyczkowy jest równie Ŝ wysoki. Fundusz nie 
działa tylko jak gdyby przez prezesa ,ale działa 
przez komisj ę, która współpracuje w ramach tego 
funduszu i oni rozpatruj ą wszystkie wnioski składane 
przez małych i średnich przedsi ębiorców zwi ązku z 
powyŜszym mówi ę to tylko po to , Ŝe spółka jest 
niewiele osób zatrudnia, zreszt ą jedna jak i druga i 
obie działaj ą przez ró Ŝne komisje, ale współpracuj ące 
z zarz ądem, które działaj ą na rzecz poszczególnych 
spółek. Komisje s ą niezale Ŝne. Taka sama struktura 
działania jest obu spółek. Tak Ŝe na pewno sprawdzana 
jest wiarygodno ść takich po Ŝyczkobiorców. Przez sam ą 
ści ągalno ść wida ć Ŝe to na razie pozytywnie 
funkcjonuje. Przede wszystkim tam zabezpieczeniem 
jest weksel i por ęczenie osobiste wi ęc s ą to na tyle 
mocne dokumenty, Ŝe je Ŝeli b ędzie chciał kto ś 
kombinowa ć to bardzo szybko popłynie. 
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Pan Alan Aleksandrowicz – zast ępca dyrektora WPG UM w 
Gdańsku 
Co do funduszy Venture Capital w Polsce. Faktycznie  
to b ędzie jedna z pierwszych takich inicjatyw. 
Mówili śmy tutaj o współpracy takiej sieciowej. Ja 
przygotowywałem raport, który b ędzie niedługo 
opublikowany dla Komisji Europejskiej. Jako jedna z  
osób w zespole redakcyjnym o wszelkich instytucjach  
wsparcia dla małych i średnich przedsi ębiorstw w 
Wielkiej Brytanii, Grecji, Francji, Niemiec i na 
Litwie i oczywi ście równie Ŝ w Polsce tam w tym 
raporcie b ędą opisane nasze inicjatywy. Krajem, gdzie 
najbardziej rozkwitły fundusze Venture Capital to 
jest wła śnie Wielka Brytania i tam b ędzie opisany 
taki casus tudy miasta Birmingham, gdzie istnieje 
kilkana ście takich funduszy. To co u nas jest cz ęści ą 
pośredni ą pomi ędzy tak ą działalno ści ą stricte 
komercyjn ą a funduszem Venture Capital czy stricte 
inwestycyjn ą jest inicjatywa, która w Polsce ju Ŝ jest 
i jest popularna na zachodzie Biznes Angels. To s ą 
dwa o środki: MCI i Lewiatan czyli konfederacja 
pracodawców prywatnych. A wi ęc oni maj ą specjalistów 
,których nazywaj ą aniołami, którzy poszukuj ą firm 
innowacyjnych jak np. takie, które funkcjonuj ą w 
Gdańskim Parku Naukowo-Technologicznym o du Ŝym 
potencjale naukowym i szukaj ą bezpo średnio ju Ŝ firm 
zainteresowanych inwestycj ą w te spółki. A wi ęc nie 
ma tego funduszu, który najpierw tworz ą ró Ŝni 
inwestorzy krajowi  i zagraniczny krajowy  fundusz 
kapitałowy i fundusze unijne ,tylko jest grupa 
specjalistów, która bezpo średnio działa na linii - 
prywatny inwestor i małe firmy innowacyjne. Autorzy  
tego studium prowadzili ankiety tutaj bezpo średnio 
nie wymieniaj ą firm małych, d o których mogłyby mie ć 
zastosowanie fundusze Venture Capital. Przede 
wszystkim chodzi o takie firmy, które istniej ą b ądź 
na Politechnice b ądź w Gda ńskim Parku Naukowo- 
Technologicznym. Np. pojawiaj ą si ę tam firmy, które 
prowadz ą działalno ść z zakresu robotyki. No par ę 
osób, ale ze wzgl ędu na ograniczony dost ęp do 
kapitału nie s ą w stanie rozwin ąć skrzydeł. Jest 
firma, która ju Ŝ teraz produkuje dla polskiej armii 
urz ądzenia wzmacniaj ące i przetwarzaj ące głos przy 
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uŜyciu mi ędzy innymi aparatury komputerowej. Czyli 
jest to i informatyka i akustyka. S ą to firmy 
kilkuosobowe, które gdyby miały dost ęp do kapitału na 
pewno mogłyby rozszerzy ć działalno ść i by ć moŜe w 
krótkim okresie czasu znacznie rozbudowa ć swój 
potencjał. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Ja tak si ę zastanawiam-jakby policzy ć te wszystkie 
pieni ądze, wspomaganie Gda ńska Urz ędu 
Marszałkowskiego i te pieni ądze ,które Gda ńsk 
otrzymał ze sporu samo ograniczaj ąc si ę, tak jak było 
na w-Z to ciekawy jestem ile ostatecznie w tym 
bilansie korzy ści my by śmy mieli? 
 
Pan Włodzimierz Pietrzak – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Panie przewodnicz ący jest to teza nieuprawniona. 
JeŜeli to jest pytanie to wycofuj ę poj ęcie tezy. 
Mamy analiz ę sporu z tych naszych dwunastu 
najwi ększych miast i musz ę z wielk ą satysfakcj ą 
publicznie powiedzie ć to, Ŝe urz ąd marszałkowski 
potraktował miasto, które jest stolic ą swojego 
regionu, nasz urz ąd przy sporze w sposób odbiegaj ący 
od praktyki przyj ętej w Polsce. W Polsce praktyka 
byłaby taka w sporze , Ŝe komitety steruj ące pod 
naciskiem radnych z poszczególnych regionów     
danego województwa rozbiły te pieni ądze na 
kilkadziesi ąt projektów i kosztem miasta centralnego 
w Gdańsku chyba jeszcze tylko z tej dwunastki tylko 
trzy miasta zostały potraktowane wła śnie w sposób 
pozytywny jak my. I to, Ŝe my śmy musieli si ę 
ogranicza ć to nic nie przeszkodziło ale 
dotrzymali śmy. I na hal ę otrzymali śmy i na W-Zetk ę 
środki finansowe. Natomiast przypomn ę casus Poznania, 
przypomn ę casus Małopolski kiedy pot ęŜne pieni ądze 
zostały rozdzielone po śmiesznych kwotach do gmin i 
zostały tam wykorzystane na budowy chodniczków,  
jakie ś tam placów zabaw. Chwal ę Marszałka. Ta 
praktyka wła śnie, któr ą u nas zastosowano , Ŝe rozwój 
miasta centralnego stymuluje rozwój regionu, z tym Ŝe 
mówię o nas jako o Trójmie ście. w tych trzech 
miastach jest naprawd ę pozytywna i dzi ękujmy 
Marszałkowi za to. 
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Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Czy kto ś z pa ństwa ma jeszcze pytania? Nie ma. 
Dzi ękuj ę. 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska po 
wysłuchaniu pana Alana Aleksandrowicza - zast ępcy 
dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej Urz ędu 
Miejskiego w Gda ńsku oraz dyskusji – 4 głosami za, 
przy 1 wstrzymuj ącym si ę – pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
 
Tre ść Opinii Nr 57-05/493/48 /2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 

 
 

    PUNKT – 7 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Informuj ę, Ŝe mamy odpowiedzi do komisji na zadawane 
pytania. Korespondencj ę  prosz ę przejrze ć, 
przeczyta ć. 
Pan radny Głogowski chciał zabra ć głos w tym punkcie. 
Prosz ę bardzo. 

 
 

Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Chciałem w dwóch sprawach zabra ć głos w sprawach 
wewnętrznych komisji. Pierwsza dotyczy tego co mówił 
dyrektor Rudzi ński. Tego co tak si ę dopytywałem o 
konstatacj ę pana przewodnicz ącego. Ja nie wiem, bo 
jasne, pewnie b ędzie to przedmiotem ju Ŝ nie tej 
kadencji to nast ępnej, ale mo Ŝe panie przewodnicz ący 
nale Ŝałoby jako wniosek, na któr ąś  komisj ę poci ągnąć 
ten temat i poprosi ć o zało Ŝenia. Tym bardziej, Ŝe 
jak potem si ę dopytywałem pan dyrektor Rudzi ński 
powiedział, Ŝe co ś tam przekazywał panu prezydentowi 
itd. My śl ę, Ŝe kwestia tych jak tu oparto sieciowa 
finansowania tych wyjazdów to byłoby dobrze Ŝeby 
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ciało społeczne, kontrolne czy jak kto tam chcemy t o 
nazwać rad ę czy komisj ę .......wyraziła swoja opini ę. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Tu jest inny problem, Ŝe my tak naprawd ę mamy bardzo 
mało projektów poza tymi kilkoma dotycz ącymi 
infrastruktury. I tak naprawd ę to te wyjazdy i tak 
dalej one s ą. Czy np. gdy si ę prowadzi jasn ą polityk ę 
np. interregół  t ą nadbałtyck ą, s ąsiedzk ą czyli to 
si ę wi ąŜe z polityk ą realizowan ą przez miasto. A ja 
tutaj po pierwsze nie widz ę ani polityki chocia Ŝ jest 
duŜy referat spraw zagranicznych, a tym bardziej nie 
widz ę po prostu konsekwencji w realizacji tych 
projektów tej polityki. 
 
Radny Eugeniusz Głogowski – członek komisji 
Ja chc ę tu skonkludowa ć - jak wszyscy wiemy o co tu 
chodzi to z reguły jest tak, Ŝe nic nie wiemy. Bo jak 
wszyscy wiedz ą to z reguły nikt nic nie wie albo 
kaŜdy wie co innego, albo inaczej to komentuje. Ja 
bym chciał to zwie ńczy ć wnioskiem panie 
przewodnicz ący ,i tu te Ŝ prosz ę pana Ŝeby śmy to 
wspólnie sformułowali zapytanie do pana prezydenta o 
przedstawienie polityki zagranicznej miasta. Niech 
kaŜdy z członków komisji si ę zastanowi co by śmy pod 
tym poj ęciem chcieli i na nast ępnej komisji mo Ŝemy to 
po przegadaniu sformułowa ć takim wniosek do pana 
prezydenta o przedstawienie takich materiałów czy 
zało Ŝeń . 
Panie przewodnicz ący ja mam bardzo pozytywny wniosek. 
Poniewa Ŝ my mamy prezydium komisji to ja wnioskuj ę, 
aby prezydium komisji było uprzejme na przyszł ą 
komisj ę w tym zakresie przygotowa ć stosowny wniosek w 
tym temacie o zagadnieniach Ŝeśmy dyskutowali. I 
teraz chciałem wróci ć do sprawy pierwszej, która była 
dyskutowana ,kiedy podniosłem spraw ę zapytania do 
prezydium komisji o zasadno ść takiego materiału. Pani 
dyrektor Blacharska była si ę uprzejma wł ączy ć, Ŝe to 
na wniosek komisji itd. i Ŝe oni tu wypełnili 
formalnie wniosek, bo nam tu przesyłaj ą. Pewnie tak 
było, ja tego nie kwestionuj ę. Natomiast mam pro śbę, 
Ŝe jak jest prezydium komisji, jak dostajemy takie 
materiały to Ŝeby było uprzejme wyci ągać z tego 
jakie ś wnioski. Nawet jak Ŝeśmy zło Ŝyli taki wniosek 
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i on po prostu idzie  - do nas przychodzi ten 
materiał bez słowa komentarza czy opisu jakiego ś 
innego on spełnia, bo ja rozumiem, Ŝe wtedy my śmy na 
kanwie jakiej ś dyskusji podj ęli –tak, to prosz ę 
bardzo to nam dawajcie. Pewnie tak to wynikało. W 
zwi ązku z tym je Ŝeli on ma ju Ŝ spełnia ć to co było 
pewnie intencj ą komisji kiedy go podejmowała, to bez 
słowa opisu czy komentarza on nie spełnia tego 
swojego podstawowego zało Ŝenia, bo my w natłoku 
papierów które po prostu dostajemy w tym momencie o n 
przele Ŝy.  
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński 
Problem jest jeden. Materiał został dostarczony i 
pytanie jest czy trafił do radnego tak jak powinien  
trafi ć do skrzynki. I musimy to po prostu wyja śni ć. 
Bo winnym przypadku ta dyskusja niczego nie zmienia . 
Materiał został dostarczony rzeczowym opisem. Ja to  
traktuje jako uzupełnienie do tego materiału 
podstawowego. 
 
Radna Agnieszka Pomaska – członek komisji 
Poniewa Ŝ pan radny zaproponował Ŝeby przygotowa ć taki 
wniosek odno śnie współpracy zagranicznej ja mam 
pro śbę, Ŝeby tam uwzgl ędni ć te Ŝ czy zapyta ć o 
współprac ę z miastami partnerskimi. Ja swojego czasu 
zło Ŝyłam np. zapytanie odno śnie naszej współpracy z 
Barcelon ą i odpowied ź, któr ą otrzymałam była nijaka, 
w zasadzie Ŝadna i zostałam tylko pouczona, Ŝe to nie 
jest miasto bli źniacze tylko partnerskie czy 
odwrotnie-ju Ŝ sama nie wiem i nie do ko ńca 
zrozumiałam jaka jest ró Ŝnica. Tak Ŝe moŜe przy okazji 
byśmy zweryfikowali te miasta partnerskie. 
 
Przewodnicz ący Wiesław Kami ński  
Więc ja mam tak ą propozycj ę aby śmy wnioskowali o 
przeprowadzenie debaty w sprawie prowadzonej polity ki 
zagranicznej. Np. był taki pomysł przesuni ęcia naszej 
współpracy z Brem ą a Hamburgiem. I pami ętam z dwa 
lata temu ten Hamburg miał by ć taki motorem naszej 
nowej współpracy. Przyjechał burmistrz ze świt ą i 
wyjechał i nagle jaki ś ten pomysł współpracy Hamburga 
zanikło. Je Ŝeli chodzi o np. te Hanza no to 
kulturalno towarzyskie korzenie jako ś tam lepiej 
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prowadzone. Ale np. Interrek Litwa, nadmorskie 
miejscowo ści. Przecie Ŝ my śmy poza jednym jakim ś 
śmiesznym wnioskiem z przed dwóch lat o unii jakie ś 
dofinansowanie, jakie ś urz ędnicze historie. Jak z 
tego pami ętam my śmy w ogóle tego nie robili, a to a Ŝ 
si ę prosi aby po prostu  nie do ść , Ŝe s ąsiedzi, nie 
dość Ŝe nad Bałtykiem ,nie do ść Ŝe pieni ądze 
Interreku na to i to były łatwe pieni ądze do 
uzyskania, bo był nowy fundusz i tych aplikacji nie  
było. Wszyscy, którzy zło Ŝyli w tamtym roku Trzczew, 
Pruszcz i kto ś inny dostali pieni ądze. Ciekawy 
zakres. I to si ę wi ąŜe z priorytetami prowadzenia 
polityki. Tylko, Ŝe nie widz ę tu korelacji Ŝadnej.  
 
Członkowie komisji zgłosili wniosek o przeprowadzen ie 
na sesji debaty o współpracy zagranicznej miasta 
Gdańska. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

Komisja Bud Ŝetowa Rady Miasta Gda ńska zwraca si ę 
do Pana Przewodnicz ącego o przeprowadzenie debaty 
dot. współpracy zagranicznej miasta Gda ńska. 

 
PowyŜsze przyj ęto jednogło śnie. 
 
Tre ść Wniosku Nr 57-05/32/07/2006 stanowi zał ącznik 
do protokołu. 
 
 
Poniewa Ŝ nie było wi ęcej spraw wniesionych i wolnych 
wniosków, przewodnicz ący podzi ękował za przybycie i 
zaprosił na nast ępne posiedzenie komisji. 
  

     Przewodnicz ący  
           Komisji Bud Ŝetowej 

       
Wiesław Kami ński 

 
 
Protokołowała 
A. śuk  
 
 


